

# RCEME



# GEMRC

## MCpl, Richard Stere

After 11 years of service in the Canadian Armed Forces (CAF), with the Corps of the Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers (RCEME). MCpl Stere will be releasing on 20 October 2023.

Master Corporal (MCpl) Stere was born on December 10, 1988, in Woodstock, Ontario, to parents Kim Stere and Richard Stere. His journey in the Canadian Armed Forces began on January 18, 2012, when he enlisted and embarked on the path of military service. His initial step was completing basic training at the Canadian Armed Forces Leadership and Recruit School.

Following his foundational training, MCpl Stere proceeded to CFB Meaford for Soldier Qualification (SQ) training. His commitment to excellence soon led him to CFB Borden, where he undertook intensive trades training. It was during these formative years that he honed his skills and dedication to serve his country.



Upon successfully completing DP1, MCpl Stere received his first posting to CFB Edmonton, where he joined the OTJ Center of 1 Service Battalion. This phase of his career proved to be significant not only professionally but also personally, as it was during this time that he crossed paths with his future wife, Aimee Milton.

In 2016, MCpl Stere achieved another milestone by completing DP2, further enhancing his expertise in his chosen field. Subsequently, he found himself stationed in B Vehicle Maintenance, where he diligently contributed to the upkeep of essential military assets until 2018. His dedication and aptitude did not go unnoticed, and in 2018, MCpl Stere received an opportunity that underscored his versatility. He was offered a position with Maintenance Company Operations and Training, where he served as the Maintenance Planning Liaison. Excelling in both administrative functions and as a Pronto (company signaler) during field exercises, he was invited to extend his tenure in Maintenance Company Operations and Training, this time as Training Non-Commissioned Officer (NCO). This period of his career extended until 2022 and saw MCpl Stere consistently rising to the challenges presented to him.



# RCEME



# GEMRC

## MCpl, Richard Stere

It was during these years that he achieved a well-deserved promotion to the rank of Master Corporal. Additionally, he embarked on a new chapter of his personal life by marrying his beloved, Aimee Milton, amidst the picturesque mountains of Banff.

However, as 2023 dawned, MCpl Stere made the difficult decision to retire from the Canadian Armed Forces. His retirement marked the end of an era, but it also signaled a new beginning as he aspired to further his education. With gratitude in his heart, MCpl Stere fondly remembered the camaraderie he shared with fellow soldiers and the invaluable skills he had acquired during his military service.

As MCpl Stere ventures into the next phase of his life, he extends his best wishes to all those he had served alongside, cherishing the memories of both the triumphs and challenges that had shaped his remarkable journey in the Corps.

"So long and thanks for all the fish"

DWD will be held at the Edmonton Garrison Memorial Golf & Curling Club 1300 20/10/2023. Any stories or anecdotes please send them the DWD OPI MCpl Lavoie at [scott.Lavoie@forces.gc.ca](mailto:scott.Lavoie@forces.gc.ca).



# RCEME



# GEMRC

## Cplc, Richard Stere

Après 11 années de service dans les Forces armées canadiennes (FAC), au sein du Corps du Génie électrique et mécanique royal canadien (GEMRC), le Cplc Stere prendra sa retraite le 20 octobre 2023.

Le Caporal-chef (Cplc) Stere est né le 10 décembre 1988, à Woodstock, en Ontario, de parents Kim Stere et Richard Stere. Son parcours au sein des Forces armées canadiennes a commencé le 18 janvier 2012, lorsqu'il s'est enrôlé et s'est engagé sur la voie du service militaire. Sa première étape a été de suivre une formation de base à l'École de leadership et de recrues des Forces canadiennes.

Suite à sa formation initiale, le Cplc Stere a poursuivi sa formation de qualification de soldat à la BFC Meaford. Son engagement envers l'excellence l'a rapidement conduit à la BFC Borden, où il a suivi une formation intensive dans son domaine. C'est au cours de ces années formatrices qu'il a perfectionné ses compétences et son dévouement au service de son pays.



Après avoir réussi avec succès la DP1, le Cplc Stere a été affecté pour la première fois à la BFC Edmonton, où il a rejoint le Centre de formation sur le tas du 1er Bataillon des services. Cette phase de sa carrière s'est avérée significative non seulement sur le plan professionnel, mais aussi sur le plan personnel, car c'est pendant cette période qu'il a croisé le chemin de sa future femme, Aimee Milton.

En 2016, le Cplc Stere a atteint une autre étape importante en terminant la DP2, renforçant davantage son expertise dans son domaine de prédilection. Par la suite, il s'est retrouvé affecté à la maintenance des véhicules B, où il a contribué avec diligence à l'entretien des actifs militaires essentiels jusqu'en 2018.



# RCEME



# GEMRC

## Cplc, Richard Stere

Son dévouement et son aptitude n'ont pas échappé à l'attention, et en 2018, le Cplc Stere a reçu une opportunité qui a souligné sa polyvalence. On lui a proposé un poste au sein de la compagnie des opérations et de la formation en maintenance, où il a occupé le rôle de liaison pour la planification de la maintenance. Excellant à la fois dans les fonctions administratives et en tant que Pronto (signaleur de compagnie) lors des exercices sur le terrain, il a été invité à prolonger sa mission au sein de la compagnie des opérations et de la formation en maintenance, cette fois-ci en tant qu'officier de formation sous-officier. Cette période de sa carrière s'est étendue jusqu'en 2022 et a vu le Cplc Stere relever constamment les défis qui lui étaient présentés.

C'est au cours de ces années qu'il a obtenu une promotion bien méritée au grade de Caporal-chef. De plus, il a entamé un nouveau chapitre de sa vie personnelle en épousant sa bien-aimée, Aimee Milton, au milieu des montagnes pittoresques de Banff.

Cependant, au lever de 2023, le Cplc Stere a pris la difficile décision de prendre sa retraite des Forces armées canadiennes. Sa retraite marquait la fin d'une ère, mais elle annonçait également un nouveau départ alors qu'il aspirait à poursuivre ses études. Avec gratitude dans son cœur, le Cplc Stere se souvenait avec tendresse de la camaraderie partagée avec ses camarades soldats et des compétences inestimables acquises au cours de son service militaire.



Alors que le Cplc Stere s'aventure dans la prochaine phase de sa vie, il adresse ses meilleurs vœux à tous ceux avec qui il a servi, chérissant les souvenirs tant des triomphes que des défis qui ont façonné son remarquable parcours au sein du Corps.

"Adieu et merci pour tout le poisson."

Une cérémonie de départ dans la dignité (DDD) aura lieu au Club de golf et de curling commémoratif de la garnison d'Edmonton à 13h le 20/10/2023. Pour toute histoire ou anecdote, veuillez les envoyer au Cplc Lavoie, à l'adresse [scott.Lavoie@forces.gc.ca](mailto:scott.Lavoie@forces.gc.ca).

